
В данной статье автор на основе нормативных и доктринальных источников рассматривает 

особенности составов государственной измены и шпионажа в уголовном праве Австрии и 

Лихтенштейна. Выявлены ключевые особенности, которые характерны для соответствующих 

уголовно-правовых институтов этих стран. Приведены актуальные официальные статистические 

данные. В необходимых случаях произведено сопоставление с российским законодательством. 

In this article the author considers features of high treason and espionage on the basis of normative and 

doctrinal sources in criminal law of Austria and Liechtenstein. It identified key features which are 

characteristics for the respective criminal legal institutions of Austria and Liechtenstein. Current official 

statistics was also given. A comparison with the Russian legislation was made, where it was necessary. 

 


